
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 16. september 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1797 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1797:  

”Hvad er ŵiŶistereŶs holdŶiŶg til eŶ klippekortsordŶiŶg på ældreoŵrådet?” 

 

Svar: 

 

Det afgørende er, at der er en god ældrepleje, hvor der er tid til nærvær, tid til at 

hjælpe og til at yde omsorg, og hvor der er tid til at lytte til borgerne og give dem ind-

flydelse på hjælpen.  

 

Mange ældre er og har været glade for klippekortsordningerne på ældreområdet. Jeg 

synes også, at det er gode ordninger, der er med til at sætte fokus på omsorg og på 

de ældres selvbestemmelse. Det er også værd at notere sig, at mange kommuner 

fortsat har klippekortsordninger på ældreområdet, hvilket er meget positivt. Desuden 

er der er ikke to kommuner, der er ens. Det er derfor vigtigt, at den enkelte kom-

mune har mulighed for at tilpasse sine tilbud til de lokale behov. 
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